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Kontaktn í  cen t ru m:  12  444 ,  Fax:   
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Přítomni dle prezenční listiny, která je součástí tohoto zápisu 

Věc Zápis z jednání Komise Rady hl. m. Prahy pro bezpečnost č. 1/2019 

Zpracovala Ing. Denisa Kroužková Počet stran 5 Datum 19. 6. 2019 

Datum jednání: 17. 6. 2019 

Začátek jednání:  15:20 

Konec jednání:  16:20 

Jednání Komise Rady hl. m. Prahy pro bezpečnost (dále jen „Komise“) zahájil předseda 

Ing. Petr Hlubuček v 15:20 hodin. Na jednání přítomné přivítal a poděkoval jim za účast. 

Přítomno bylo 14 členů Komise, Komise byla usnášeníschopná. Omluveni z jednání byli Mgr. Jan Štern 

a Mgr. Andrea Hogenová. Hosty jednání byli Mgr. Pavel Štefaňák – vedoucí oddělení správních činností 

a správního trestání ZIO MHMP, Bc. Kateřina Kubešová – asistentka náměstka Ing. Hlubučka, 

MUDr. Jaroslav Valášek – náměstek ředitele sekce léčebně preventivní péče ZZS HMP. 

Program jednání: 

1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Schválení programu bez námitek. 

Hlasování 14:0:0 

Ověřovatelem zápisu byl navržen Mgr. Macháček.      

          Hlasování 14:0:0 

2. Seznámení s činností komise 

 Koordinuje a vyhodnocuje problematiku bezpečnosti na území HMP a připravuje Radě HMP návrhy 

opatření k jejímu zajišťování. Připravuje stanoviska a návrhy opatření k bezpečnostní situaci pro 

Radu HMP.  

 Posuzuje záměry plánovacích, koncepčních, přípravných a realizačních opatření v oblasti 

zajišťování bezpečnosti na území HMP.  

 Projednává otázky bezpečnosti, prevence kriminality a veřejného pořádku na území HMP. 

Projednává podněty a stížnosti v oblasti bezpečnosti a veřejného pořádku na území HMP. 

Projednává a navrhuje protiteroristická bezpečnostně-dopravní opatření v rámci ochrany měkkých 

cílů.  

 Připomínkuje návrh rozpočtu v oblasti bezpečnosti a prevence kriminality.    

Předsedou komise byl navržen Ing. Hlubuček. 

          Hlasování 13:0:1 
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Místopředsedou komise byl navržen Ing. Hejma. 

          Hlasování 14:0:0 

Ing. Hlubuček by ocenil, kdyby tato Komise nezdvojovala již vzniklé a řešily se zde témata jiného 

charakteru.  

Předal slovo jednotlivým členům komise, aby došlo k jejich představení. 

Mgr. Karel Koželuh – Starostové a nezávislí, v současné době zastupitel Městské části Praha 2. Dříve 

místostarosta Praha 1, zaměření prevence kriminality. Oblastí, která je vhodná řešit je bezpečnost 

v blízkosti Bolzanova – Václavské náměstí, bezpečnost dopravy s ohledem na sdílenou dopravu apod. 

Michal Oplt – Pirátská strana, člen výkonného výboru Městského sdružení hasičů, zájmovou oblastí 

jsou tedy hasičské otázky. 

JUDr. Ing. Patrik Šebesta – Pirátská strana, profilace záležitosti veřejného pořádku a policejní 

záležitosti. 

Ing. Petr Hejma – Starostové a nezávislí, místostarosta Praha 1. Oblastí nutnou k řešení je alkohol-

turismus a všechny související problematiky (Pub Crawl, Riverside Party, Roof Party apod.), stálým 

problémem jsou tzv. naháněči se souvisejícím problémem, drogami. Novým problémem jsou telefonní 

budky, které fungují jako distribuční místo. Dále otázka sdíleného ubytování, zneužívání zákona 

o veřejných sbírkách, Hop On Hop Off a obcházení tržního řádu. Na Praze 1 je také aktuální 

problematika měkkých cílů. V přípravě jsou dopravně bezpečnostní opatření, která by měla zabezpečit 

ochranu velvyslanectví, objektů Židovské obce a dalších. 

Mgr. Jiří Koubek – starosta Městské části Praha – Libuš, zastupitel hl. m. Prahy a předseda Výboru 

Zastupitelstva hl. m. Prahy pro bezpečnost. Bylo by vhodné, aby vznikla spojnice mezi Komisí 

a zmíněným Výborem. 

Mgr. Josef Macháček – ředitel odboru BEZ MHMP (krizové řízení, protipovodňová ochrana, činnosti 

dle zákona o prevenci závažných havárií, činnost dle zákona o kybernetické bezpečnosti, systém řízení 

bezpečnosti informací). 

Brig. gen. Ing. Roman Hlinovský – Hasičský záchranný sbor hl. m. Prahy (požární represe, požární 

prevence, ochrana obyvatel a krizové řízení). 

Plk. Mgr. Jan Ptáček, MBA – Krajské ředitelství policie hl. m. Prahy. 

Ing. Eduard Šuster – Městská policie hl. m. Prahy. 

Ing. Ján Doubrava, MBA – Zdravotnická záchranná služba hl. m. Prahy, zástupce 

MUDr. Petra Koloucha, MBA, který je na misi v zahraničí. Představil náměstka ředitele sekce léčebně 

preventivní péče ZZS HMP MUDr. Jaroslava Valáška, který má ve své gesci vše týkající se neodkladné 

přednemocniční péče. 

Mgr. Bohdan Frajt – Správa služeb hl. m. Prahy. Činnost organizace – odtahy vozidel, protipovodňová 

ochrana, napojování objektů na pult centralizované ochrany, správa úkrytového fondu. 

Ing. Vladimír Krištof – starosta SDH Praha 1. V minulosti dlouhodobá činnost v oblasti civilní ochrany 

a krizového řízení na Ministerstvu vnitra. Témata k projednání budou z oblasti Prahy 1 a negativních 

jevů. 

Mgr. Pavel Štefaňák - vedoucí oddělení správních činností a správního trestání ZIO MHMP. Přizván 

jako zástupce odboru, kterému byl svěřen úkol zpracování věcného záměru obecně závazné vyhlášky 

omezující provozní dobu pohostinských zařízení. 

PhDr. Ivan Douda – vedoucí psycholog Drop In. Předmětem zájmu je problematika týkající se drogové 

scény. 
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3. Schválení termínů jednání komise 

Ing. Hlubuček informoval, že Komise se bude scházet dle potřeby, nicméně minimálně 2x ročně. Další 

jednání bude svoláno v měsíci říjnu 2019. 

4. Problematika v oblasti Václavského náměstí 

 Tzv. naháněči 

Ing. Hejma informoval o odborné skupině zaměřené na problematiku Václavského náměstí, která se 

schází zpravidla 2x ročně a projednává záležitosti týkající se negativních jevů v oblasti. 

Negativní jevy v oblasti Václavského náměstí je problematika, která je dlouhodobá. Dříve byl problém 

ve velkého počtu klubů, což se podařilo zredukovat. Naháněči jsou stálý problém, kdy se čísla pohybují 

okolo 300 osob od horní části Václavského náměstí až po Staroměstské náměstí. Jejich současnou náplní 

je distribuce drog, případně nahánění do jednotlivých klubů. Proti zmíněné činnosti jsou prováděny 

cílené akce a opatření, kdy od prosince 2018 do března 2019 došlo k poklesu činnosti naháněčů. Na 

cílených akcích se podílejí různé subjekty, které spolu spolupracují (ZIO MHMP, MP HMP, cizinecká 

policie, celní správa a další), tak aby bylo možno postihnout co největší počet negativních jevů. 

Ing. Hlubuček doplnil, že v rámci věci mluvíme o komunikaci s majiteli/provozovateli klubů o 

problematice „naháněčů“, důraz na potlačování nelegálního zaměstnávání osob v centru, distribuci drog, 

nutnosti legislativních změn v rámci přestupkového zákona. 

Ing. Hejma upozornil na důležitou součinnost s cizineckou policií, kdy při opakovaných přestupcích je 

možné vyhostit dotyčnou osobu do místa původu, nikoli do místa přechodného pobytu. 

 Prodejci drog 

Ing. Hlubuček požádal o popis současné situaci zejména v oblasti Václavského náměstí a Vrchlického 

sadů. 

Plk. Mgr. Ptáček, MBA informoval o provádění kontrol ve zmíněných oblastech. Od 1. 6. 2019 je novým 

ředitelem Obvodního ředitelství Praha I plk. Benedikt, který nahradil plk. Prommera. Spíše než 

o registrované kriminalitě se bavíme o samotném pocitu bezpečí. Registrovaná kriminalita není nijak 

zásadní v oblasti Václavského náměstí. 

Ing. Hlubuček se dotázal, zda je monitorováno, jaké druhy drog se na trhu prodávají a jaká je jejich 

nebezpečnost z hlediska užití. 

Plk. Mgr. Ptáček, MBA – drogová scéna je celkově monitorována, nicméně Václavské náměstí na 

skladbu drog není stěžejní oblastí. Prodávají se zde drogy nejhorší kvality, přičemž drogový obchod 

probíhá jinde.  

V hl. m. Praze chybí 750 policistů do plného početního stavu, přesto bylo za prvních pět měsíců roku 

zkontrolováno přibližně 10 000 osob. Při kontrolní činnosti je nutné být kreativní, aby měla pozitivní 

účinek, jelikož si delikventi na přítomnost policie po čase zvyknou. K činnosti se využívá kamerový 

systém, operativních hlídek, zvýšení činnosti uniformovaných policistů, psovodů apod. 

Mgr. Koželuh k Vrchlického sadům upozornil, že pocit bezpečnosti je naprosto stěžejní a je nutné ho 

dramatický zvýšit. Měla by se udělat taková opatření, která park zpřehlední, doplní se zde kamerový 

systém, bezpečnostní osvětlení apod.).  

Po dokončení rekonstrukce Národního muzea a následné rekonstrukce Čelakovského sadů, došlo 

k výraznému zlepšení situace v oblasti. 

Primárně by mělo zaznívat, jaká opatření má město k tomu, aby byl pocit bezpečí co nejvyšší. Je nutné 

identifikovat problematická místa a poté provést konkrétní opatření. 

PhDr. Douda dodal statistické údaje vyplývající z průzkumu v dané oblasti. Domovská drogová 

klientela (nikoli cizinci) se skládá z 60% osob z Prahy, 40% mimo Prahu. Drogová skladba – 37% 
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pervitin, cca 60% jsou opiáty (včetně substitučních opiátů). Část osob, které jsou drogově závislé, je 

možné navést na substituční léčbu, tím dojde k určité eliminaci nákupu na ulici, jelikož jim bude droga 

legálně vydávána v tomu určených místech. 

Obecně je situace v oblasti Vrchlického sadů a Čelakovského sadů podstatně příznivější. Kombinace 

dohledových a policejních opatření je funkční. 

Ing. Hejma informoval o plánované rekonstrukci Vrchlického sadů, je nutné finálně dořešit odbočnou 

větev tramvajové trati. Z rozpočtu Městské části Praha 1 a z dotací hl. m. Prahy dochází k rozšiřování 

kamerového systému. Je snaha o pokrytí míst, která zatím nejsou kamerami monitorována. Příkladem 

jsou i Čelakovského sady – jsou zde chystána opatření ve spolupráci s Prahou 2 a Národním muzeem. 

Ing. Hlubuček stručně informoval o integračním programu pro drogově závislé, jehož cílem je snížení 

kriminality, postupná a efektivní resocializace klientů programu. Pozitiva pro klienty jsou substituční 

léčba zdarma, základní ubytovací možnost, hygienické zázemí možnost získání lepší pracovní pozice, 

potravinová banka, nabídka zdravotní péče, připojení k internetu a Case manager, který ve vztahu ke 

klientovi zastupuje integrační program, uzavírá s klientem smlouvu, koordinuje práci na klientově 

integraci, provádí kontrolu dodržování podmínek smlouvy, komunikuje s dalšími aktéry (MP HMP 

a PČR). 

PhDr. Douda dodal, že některé věci se již běžně provádějí, ale například ubytování je problematické 

a většinově nedostupné. 

Ing. Hlubuček upozornil na fakt, že je nutné stanovit hranici, kdy je pomoc vhodná a kdy je osobám 

poskytován servis tak, že již nemají důvod se snažit. Nesouhlasí s poskytováním ubytování pro drogově 

závislé. 

Plk. Mgr. Ptáček, MBA informoval o skupině v rámci Obvodního ředitelství Praha I., která řeší přímo 

drogovou problematiku. Centrum pro pomoc osobám drogově závislým vždy ztroskotá na umístění, 

jelikož zařízení obdobného typu nikdo v blízkosti svého bydliště nechce. 

Mgr. Koželuh podpořil Ing. Hlubučka. V případě, kdy se služby pro problémové osoby neposkytují, tak 

se situace sama zlepší - příkladem je hlavní nádraží. Možným řešením je tvorba tzv. kanceláře pro 

cestující v nouzi, kteří přijedou do hlavního města, realita neodpovídá jejich představám a začnou se 

zdržovat v blízkosti nádraží, stávají se z nich později bezdomovci. 

Ing. Hlubuček dodal, že prostředí může problémy generovat, ale také je eliminovat. Pomoc je vzájemná 

dohoda. Jestliže osobě poskytneme pomoc, musí projevit určitou snahu. 

PhDr. Douda upozornil na fakt, že vždy budou existovat tací, kteří se snažit nebudou a od těch je třeba 

veřejnost chránit. Primárně se tato problematika řeší na protidrogové komisi. 

Ing. Hlubuček předal slovo místopředsedovi Ing. Hejmovi a v 16:01 odešel spolu s Mgr. Koubkem 

z jednání. 

Ing. Hejma požádal členy Komise, aby jednotlivé podněty na jednání komise směřovali na tajemnici 

Ing. Kroužkovou, která sestavuje program. 

JUDr. Ing. Šebesta očekával, že činnost Komise bude podpůrná pro rozhodování RHMP. Měla by být 

projednávána aktuální témata – příkladem „hon“ na strážníky a jejich osobní kamery, problematika 

výstavby administrativní budovy ZZS HMP a zdravotnického operačního střediska nebo možnost 

používání Libeňského mostu HZS HMP. Je vhodné, aby Komise projednala a podpořila žádosti složek 

IZS. 

Ing. Hejma souhlasil, že by měla být projednávána aktuální témata týkající se bezpečnosti a lze je řešit 

skrze RHMP. Komise by měla být využívána jako spojnice mezi složkami IZS, odborníky a politiky. 

Zcela určitě bude docházek k prolínání mezi jednotlivými platformami řešícími bezpečnost. Návrhy 

zmíněné JUDr. Ing. Šebestou budou zařazeny do možných témat k projednání. 

Ing Kroužková informovala o představě fungování Komise. Před příštím jednání budou jednotliví 

členové oslovení s žádostí o návrh témat k projednání a zaslání potřebných podkladů. 
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Brig. gen. Ing. Hlinovský informoval, že problematika přejíždění Libeňského mostu vozidly HZS HMP, 

je řešena s Technickou správou komunikací a do příštího jednání bude pravděpodobně vyřešena. 

Nejtěžší vozidla HZS HMP dosahují 30ti tun a to je méně než polovina hmotnosti tramvaje. 

V 16:10 opustil jednání Mgr. Macháček. 

Mgr. Koželuh sdělil, že by bylo vhodné, aby RHMP, případně určená osoba, přímo vyzývala Komisi 

k vyjádření ohledně vybraných témat. Současně je možné navrhovat aktuální témata přímo na jednání 

Komise. Příkladem je zneužívání sítě zastávek městské hromadné dopravy soukromými subjekty – 

turistickými linkami (Hop on Hop Off apod.) Ohrožuje to bezpečnost dopravy a subjekty nemají souhlas 

města ani Dopravního podniku hl m. Prahy. Bylo by vhodné, aby se situací zabývala PČR nebo 

MP HMP. 

Ing. Doubrava, MBA poděkoval JUDr. Ing. Šebestovi za podporu výstavby administrativní budovy 

ZZS HMP a zdravotnického operačního střediska. 

Ing. Šuster taktéž vyjádřil podporu ZZS HMP. 

Ing. Krištof – ve středu města dochází ke střetu zájmu mezi rezidenty a návštěvníky. Ke vzniku 

problémů v centru přispívají také večerky, které mají otevřeno celou noc, a lze v nich zakoupit alkohol. 

Problém by bylo možné vyřešit vyhláškou nebo jinou právní úpravou, která by omezila možnost prodeje 

alkoholických nápojů po 22:00. Vedení města by mělo o zavedení tohoto opatření usilovat. 

V 16:14 se na jednání vrátil Mgr. Macháček. 

Mgr. Hejma shrnul, že je nutné provést jisté legislativní změny, aby bylo možné s problematikou 

bojovat. Komise může taktéž mít legislativní iniciativu. 

Mgr. Štefaňák informoval, že byl připraven věcný záměr vyhlášky omezující provozní dobu 

pohostinských zařízení. V současné době je vyzvána PČR, MP HMP a Městská část Praha 1, aby 

doplnila podklady. O dalším postupu bude rozhodnuto RHMP, zda je vhodným řešením zmíněná 

vyhláška. 

Prodej alkoholu nelze regulovat obecně závaznou vyhláškou města, jedná se o záležitost zákona, tudíž 

je nutná změna národní legislativy. Jednání pracovní skupiny k problematice drog se v minulosti 

účastnil zástupce Vlády, který informoval, že v rámci Vlády je problematika diskutována a jedná se 

o koncepci zabývající se omezením přístupu k návykovým látkám (včetně alkoholu). 

Ing. Hejma vyzval složky IZS, kde by potřebovaly legislativně posílit, aby bylo možné potřeby přenést. 

Další oblastí k projednání je informační kampaň řešící, co je ve městě povoleno a zakázáno, což se 

prolíná i s kompetencemi Komise pro činnost nočního starosty. 

Poděkoval za účast a v 16:20 jednání Komise ukončil. 

5. Legislativní změna v oblasti bezdomovectví 

Projednáno v rámci předchozího bodu. 

6. Různé 

a. Alkoholový turismus 

Projednáno v rámci bodu č. 4. 

Zápis ověřil:  

Mgr. Josef Macháček    Ing. Petr Hlubuček 

člen Komise RHMP pro bezpečnost  předseda Komise RHMP pro bezpečnost 


